
Zápis č. 1/2023-2024 ze zasedání kolegia děkana dne 18. 9. 2023

Přítomni: doc. Škop, doc. Tomášková, doc. Sehnálek, doc. Šilhán, doc. Radvan, dr. Jurníková,
doc. Zbíral, dr. Židek

Hosté: doc. Mrkývka

Omluveni: Ing. Přikrylová, doc. Kotásek (host)

18. 9. 2023
Program:

1. Úvodní informace děkana

2. Reforma magisterského studia (prod. Jurníková, prod. Sehnálek, doc. Kotásek)

3. Implementace velkých projektů na fakultu (prod. Zbíral)

4. Vytíženost (prod. Tomášková)

5. Nostrifikace Jaro 23 (prod. Sehnálek)

6. Nominace na ocenění MUNI Scientist 2023 (prod. Zbíral)

7. Zařazení fakultních publikací do Beck-online (prod. Zbíral)

8. Různé

1. Úvodní informace děkana

Děkan přivítal členky a členy kolegia na prvním zasedání podzimního semestru AR 2023/2024.
Sdělil, že jednotlivé body programu jsou spíše úvodní informace, ke kterým se bude kolegium v
průběhu podzimu vracet. Poděkoval týmu za spolupráci během prázdninového období. Vyzdvihl
práci prod. Zbírala, který zajišťoval vstupní kroky i informace k implementaci velkých projektů a
zopakoval, o které projekty se bude fakulta v nejbližší době ucházet. Proděkan Zbíral informace
doplnil o nové skutečnosti, mimo jiné sdělil, že se bude soutěžit na celostátní úrovni a uspět
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bude velmi náročné. Doc. Zbíral také avizoval schůzku proděkanů ve středu 20. 9. 2023, které
se zúčastní. Děkan ocenil práci proděkanky Jurníkové při řešení problematiky závazkového
práva. Poděkoval proděkanu Radvanovi za vypracování koncepce vnějších vztahů fakulty a
vyslovil uznání za pomoc s ukončováním projektu Transitional Jurisprudence. Poděkoval také
prod. Šilhánovi za úsilí k zvládnutí převodu studentů doktorských studijních programů, seznámil
s personálními změnami na oddělení, se změnou na pozici vedoucí oddělení a zmínil novou
posilu týmu dr. Melišovou, která se aktuálně zapracovává. Proděkan Šilhán informoval o
nevyhlášení projektů specifického výzkumu, na které čekáme. Děkan významně ohodnotil
činnost proděkana Sehnálka, zvláště část související s programy LLM a s agendou soudních
znalců. Komentoval blížící se zasedání Rady pro vnitřní hodnocení MU (19. 9. 2023), jež má na
programu záměr vzniku a návrh rozšíření bakalářských studijních programů PrF. Děkan
poděkoval proděkance Tomáškové za uchopení problematiky vytíženosti, předložený záměr na
zjednodušení označil za zásadní a velmi důležitý. Děkan též ocenil akademický senát, který
přes prázdniny skvěle spolupracoval.

Děkan ve svém vstupu hovořil o personálních změnách k 1. 9. 2023, a to ve vedení Katedry
právní teorie a Katedry občanského práva. Prodiskutoval otázku avizované změny ve vedení
Katedry práva životního prostředí a pozemkového práva k 31. 10. t. r.

V závěru vystoupení děkan zdůraznil zásadní a nejdůležitější body zájmu vedení fakulty pro
nejbližší období: reforma magisterského studijního programu, úprava systému vytíženosti a
implementace velkých projektů. Dále poprosil o slušné chování ke všem lidem (akademickým
pracovníkům, dalším zaměstnancům, studujícím), doporučil vynechat vtipy a narážky, pracovní
komunikaci omezit na věci, které jsou nutné, sdělovat příjemnou formou, dát všem na vědomí,
že si jich a jejich práce vážíme. Případné chyby vyřešit vstřícně. Za důležité označil šířit dobrou
náladu a společně dosáhnout nejlepšího výsledku. Snahou je vytvořit bezpečné prostředí pro
zaměstnance a pro studenty. Děkan přislíbil poskytnout prohlášení do newsletteru a oslovit
vedoucí kateder/ústavů na říjnové poradě vedoucích kateder/ústavů. V následné diskusi se k
problematice vyjádřil i doc. Mrkývka, podpořil děkana, vyzval k zásadám slušné komunikace
mezi neakademickými a akademickými pracovníky a pracovišti, doporučil zopakovat na PVK.
Proděkan Zbíral otevřel otázku týkající se vhodné formy poděkování a společného přístupu
fakulty při příležitosti odchodu či ukončení dlouhodobé činnosti. Děkan požádal prod. Radvana
o prodiskutování možností s tajemnicí fakulty.

Závěr: Děkan poděkoval jmenovitě členkám a členům kolegia za spolupráci během letního
období, seznámil s personálními změnami k 1. 9. 2023, vyjmenoval čtyři zásadní body zájmu
vedení fakulty, reforma magisterského studijního programu, zjednodušení vytíženosti,
implementace velkých projektů a zapracovat na zlepšení atmosféry na fakultě.

2. Reforma magisterského studia (prod. Jurníková, prod. Sehnálek, doc. Kotásek)

Děkan předložil kolegiu souhrnný materiál, obsahující návrhy studijního plánu, zápisy ze
schůzek s vedoucími kateder a informaci o průběhu prací pracovní skupiny pro přípravu nové
akreditace magisterského studijního programu Právo a právní věda. Pracovní skupině
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poděkoval za příkladnou a náročnou práci, výsledky označil za vynikající. Oznámil, že doc.
Kotásek na pozici garanta nového programu rezignoval a v pozici ho nahradí doc. Sehnálek,
oběma jmenovaným děkan poděkoval. Proděkan Sehnálek naváže na přípravné práce a bude
dále vést a řešit související činnosti. Děkan doplnil, že bude pokračovat nezbytná spolupráce s
proděkankou Jurníkovou a ubezpečil, že se postupně budou jednotlivé kroky představovat i
akademické obci. Zdůraznil, že nejsme fakultou jen pro právníky, a tedy garantujeme vynikající
právní úroveň, ale také připravujeme absolventy pro svět tak, aby mohli obstát i v jiných než
právních profesích. Uvedl, že bude třeba implementovat nové formy výuky, učit, jak se v 21.
století má a nový program by měl podtrhnout, k čemu směřujeme. Poukázal na dodržování
pravidel, standardů předmětů a vyslovil záměr k nižšímu rozsahu povinných předmětů, dále
snahu o větší propojování a komplexnost. Přislíbil komunikaci uvnitř fakulty. V následné diskusi
dr. Žídek uvedl, že lidé by chtěli znát politické zadání kolegia. Proděkan Šilhán vyslovil podporu
v názoru týkající se počtu předmětů a vyzdvihl kvalitu oproti kvantitě. Proděkan Sehnálek
představil v obrysech plán komunikace přípravných prací do fakulty. Zdůraznil význam metod
výuky, otázku jedinečnosti programu Právo a právní věda na PrF a přidané hodnoty PrF. Hovořil
o mezerách v kartách předmětů. Prod. Tomášková přednesla návrh, a to zeptat se také na
názor absolventů. Proděkan Zbíral zmínil, že lidé chápou některé změny jako ohrožení,
zdůraznil nutnost úprav vytíženosti a klíčovosti zadání. V závěru se kolegium zabývalo
možnostmi a způsobem zpřístupnění materiálů.

Závěr: Děkan předložil kolegiu souhrnnou zprávu, poskytl komentář a informoval o personální
změně. Členky a členové kolegia děkana vzali zprávu na vědomí.

3. Implementace velkých projektů na fakultu (prod. Zbíral)

Proděkan Zbíral uvedl, že PrF od 1. 9. 2023 realizuje projekt v rámci OP JAK. Seznámil i s
dalšími projekty, o které se bude fakulta v nejbližší době ucházet. Zmínil, že účast na projektech
některé katedry významně zatěžuje a zvažuje se, jak implementaci velkých projektů provést.
Poukázal na skutečnost, že v těchto projektech je kladen velký důraz a kontrola na to, aby
nedocházelo k vícenásobnému financování projektových výsledků. Současný stav financování
„projektových“ úvazků je takový, že část odpovídající velikosti projektového tarifu je nahrazena
projektem, osobní ohodnocení zůstává v nezměněné výši. Zaměstnanec má nárok na úlevu ve
výuce, vykazuje si projektové výstupy do vytíženosti i do odměn (model I). Nově navrhovaná
možnost financování „projektových“ úvazků spočívá v tom, že zaměstnanec dostane celou
částku z projektu „navíc“, ale nebude mít nárok na úlevu ve výuce a výsledky nebudou
vykazovány ve vytíženosti, ani odměnách, aby nedošlo ke dvojímu financování téhož (model II).
Kolegium se shodlo na tom, že konkrétní pracovník si před zahájením projektu zvolí model I
nebo model II, který nebude možné po dobu projektu měnit. Děkan označil model II za
přehledný, se dvěma výhodami, jednak motivující pro realizátory projektu a současně nebude
docházet k vícenásobnému financování výstupů projektů. Oba modely se týkají pracovníků,
kteří mají „učící úvazek“. Zaměstnanci, kteří jsou na projektu, mají podmínky dopředu dané
projektem. Děkan poděkoval za zpracování.

Závěr: Děkan poděkoval za zpracování návrhu na implementaci velkých projektů na fakultu,
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kolegium odsouhlasilo financování projektových úvazků ve dvou modelech.

4. Vytíženost (prod. Tomášková)

Proděkanka Tomášková předložila návrh s cílem získat vyjádření k postupu na úpravu systému
sledování vytíženosti a stanovení etap. V současnosti je Opatření PrF MU č. 5/2020
nevyhovující, a to z více důvodů, na které proděkanka v návrhu konkrétně upozornila. Z důvodu
zjednodušení a zpřehlednění agendy navrhuje upravit systém sledování výkonu akademických
pracovníků ve dvou etapách:

1. etapa – úprava Opatření č. 2/2020, projednání do konce roku 2023, týkalo by se snížení
počtu a zjednodušení sledovaných položek pouze a) pregraduální studium, b) postgraduální
studium.

2. etapa – stanovení minimální ev. maximální hranice výukové zátěže pro jednotlivé akademické
pozice, stanovení hranice výkonu, která je součástí tarifu a co patří do osobního ohodnocení –
projednání do 5/2024.

K předloženému návrhu se děkan vyjádřil souhlasně, ocenil zpřehlednění kritérií. V následné
diskusi zazněly připomínky k roli vedoucích kateder, otázka zohlednění přípravy na výuku aj.

Závěr: Kolegium odsouhlasilo předložený návrh k postupu na úpravu systému sledování
vytíženosti a stanovení etap. Děkan požádal zaslat prod. Tomáškové případné připomínky v
písemné formě.

5. Nostrifikace Jaro 23 (prod. Sehnálek)

Proděkan Sehnálek předložil průběžnou zprávu k nostrifikacím v jarním semestru AR
2022/2023. Zpráva potvrzuje, že v roce 2023 pokračuje trend započatý v předcházejícím roce.

Závěr: Děkan poděkoval za vypracování. Kolegium vzalo zprávu na vědomí bez připomínek.

6. Nominace na ocenění MUNI Scientist 2023 (prod. Zbíral)

Proděkan Zbíral předložil výzvu na nominace udělení Ceny za vynikající výsledky výzkumu
MUNI SCIENTIST 2023 v rámci Grantové agentury MU. Program oceňuje vědce za jejich
špičkové výsledky a významné počiny v oblasti výzkumu na MU. Uzávěrka nominací bude k 29.
září 2023. Vyhlášení a udělení ocenění proběhne na závěrečné konferenci GAMU 11. 12. 2023.

Závěr: Kolegium vzalo výzvu na vědomí, děkan požádal prod. Zbírala o předání výzvy
vedoucím kateder/ústavů.

7. Zařazení fakultních publikací do Beck-online (prod. Zbíral)

Proděkan Zbíral informoval, že s vydavatelstvím není uzavřena smlouva. Pokud by byla v
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kolegiu shoda, je připravený vstoupit do jednání.

Závěr: Kolegium odsouhlasilo vstoupit do jednání.

8. Různé

8.1. Děkan

8.1.1. Poskytl podklady ze zasedání kolegia rektora ze dne 12. 9. 2023 a požádal členky a členy
kolegia o prostudování podkladů, zvláště poukázal na negativní změny ve financování.

8.1.2. Předložil žádost vedoucího Katedry ústavního práva a politologie doc. Kosaře o
dodatečné schválení externí vyučující Mgr. Kamily Abbasi pro podzimní semestr 2023. Jedná se
o zástup za doc. Molka.

Závěr: Kolegium návrh odsouhlasilo bez připomínek.

8.1.3. Předložil žádost vedoucího Katedry obchodního práva doc. Kotáska o dodatečné
schválení externího vyučujícího Mgr. Holubkoviče pro podzimní semestr 2023. Jedná se o
výměnu, nedojde k navýšení počtu externích spolupracovníků.

Závěr: Kolegium návrh odsouhlasilo bez připomínek.

8.1.4. Kolegium souhlasí s podpisem Asociace právnických fakult pod prohlášení Betlémská
kaple II. Prohlášení prezentuje nesouhlas s podfinancováním VŠ.

8.1.5. Požádal o zástup na slavnostní promoci absolventů doktorského studia 22. září 2023.
Děkana přislíbil zastoupit prod. Zbíral. Děkan poděkoval za vstřícné jednání.

8.2. Proděkanka Tomášková

Informovala o připravovaném projektu, který zahrnuje sběr dat a jiné administrativní činnosti z
genderové problematiky (Gender Policy). Do 30. 9. 2023 je požadována na RMU nominace
fakultní osoby do projektu. Nominovaná osoba bude styčnou osobou HS, se kterou budou
záležitosti řešeny na schůzkách a bude od ní očekávána součinnost.

Závěr: Kolegium požádalo doc. Mrkývku o zajištění jednání a zjištění možnosti na katedře.
Další návrhy budou případně dořešeny dle výsledku.

8.3. Proděkan Radvan

Vyslovil poděkování kolektivu pracovníků Oddělení vnějších vztahů a marketingu za příkladné
zvládnutí a úspěšný průběh zářijových konferencí na PrF.

8.4. Proděkan Sehnálek
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8.4.1.Podal informaci z konference dovednostních zkušeností, která proběhla v září t. r. Akci
označil za úspěšnou, poděkoval za reprezentaci a příspěvky.

8.4.2. Hovořil k problematice e-mailing policy, tzn. oddělování soukromého a pracovního režimu.
Předal podnět na vznik metodiky.

8.5. Dr. Židek

Prokonzultoval body odpoledního zasedání AS PrF MU.

Děkan poděkoval všem přítomným za spolupráci.

Schválil: Martin Škop, děkan

Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu

V Brně dne 18. 9. 2023
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